
Protokół
z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ 

z dnia 15 maja 2019 r.

Stan Komisji OiKF - 10 radnych Obecnych - 7 radnych

Nieobecni: radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Artur Pietruszewski. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Porządek posiedzenia:

1. Sprawy organizacyjne:

a. Otwarcie posiedzenia;

b. Stwierdzenie prawomocności obrad;

c. Przedstawienie porządku obrad.

2. Analiza arkuszy organizacyjnych szkół na lata 2019/2020.

3. Funkcjonowanie świetlicy środowiskowej przy ulicy Waryńskiego.

4. Funkcjonowanie Miejskiego Ogrodu Jordanowskiego przy ulicy Reymonta.

5. Informacja o obecnym planie dokształcania i doskonalenia zawodowego nauczycieli.

6. Informacja o planowanych pracach remontowych w szkołach i obiektach sportowych.

7. Informacja o propozycjach wypoczynku letniego dzieci i młodzieży organizowanego przez 

szkoły, jednostki miasta i współpracujące NGO.

8. Opiniowanie projektów uchwał:

a. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Miasto Żyrardów oraz określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 

2019 r.;

b. w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację zadania 

publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego dla niepublicznych przedszkoli 

oraz kryteriów wyboru ofert.

9. Wolne wnioski.

10. Zamknięcie obrad.

Ad 1.

W dniu 15 maja 2019 r. o godzinie 17.00 w Resursie w Żyrardowie odbyło się posiedzenie 

Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. Posiedzenie otworzyła i poprowadziła radna Żaneta 

Wesołowska, Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. Powitała uczestników 

spotkania i przedstawiła zaproszonych gości.
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Ad 2.

Informacje przedstawiła pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, Dyrektor Wydziału Edukacji. 

Przedstawiła procedurę zatwierdzania arkuszy, a także nawiązała do zmian, jakie zajdą w liczbie 

oddziałów funkcjonujących w poszczególnych szkołach w związku z reformą oświaty. Odniosła się 

również do sytuacji w przedszkolach, wspominając m.in. o liczbie zaplanowanych oddziałów czy 

ich liczebności. Głos w tym temacie zabrał również pan Sylwester Osiński, Zastępca Prezydenta 

Miasta.

W toku dyskusji dociekano, czy wiadomo, jak wielu absolwentów żyrardowskich szkół 

podstawowych i gimnazjów kontynuuje swoją edukację poza terenem powiatu żyrardowskiego. 

Wspomniano również o systemie rekrutacji do szkół ponadpodstawowych czy o tym, jak często 

uczniowie rezygnują z nauki po ukończeniu 18. roku życia.

Ad 3.

W obecności przedstawicielki Stowarzyszenia „Świetlik” ustalono, że członkowie Komisji 

odwiedzą placówkę w terminie dla niej dogodnym. Wtedy też zostanie omówione funkcjonowanie 

świetlicy.

Ad 4.

W obecności pani Małgorzaty Strojek, Dyrektor Miejskiego Ogródka Jordanowskiego, 

ustalono, że członkowie Komisji odwiedzą placówkę w terminie dla niej dogodnym. Wtedy też 

zostanie omówione funkcjonowanie świetlicy.

Ad 5.

Informacje przedstawiła pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz. Wspomniała o kosztach 

związanych z dokształcaniem nauczycieli.

Ad 6.

Informacje przedstawiła pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz. Wymieniła remonty 

zaplanowane w poszczególnych placówkach oświatowych, podkreślając, że w większości prowadzone 

one będą w okresie wakacji, a także wspomniała o już zrealizowanych remontach. Pan Sylwester 

Osiński nawiązał do wyniku przetargu na budowę przedszkola przy ul. ks. Brzóski, jak również 

do złego stanu technicznego niektórych już istniejących placówek.

Ad 7.

Przewodnicząca Żaneta Wesołowska poinformowała, że planuje zapytać o ww. kwestie 

Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych.
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Ad 8a.

Projekt uchwały przedstawiła pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, która odniosła się 

do wcześniej przyjętego planu sieci szkół, wyjaśniając, z czego wynika konieczność podjęcia uchwały. 

Odniosła się również do pozytywnej opinii Mazowieckiego Kuratora Oświaty oraz do konsultacji 

społecznych, podczas których nie wniesiono uwag. W związku z brakiem dyskusji przystąpiono 

do głosowania, w którym członkowie Komisji wydali pozytywną opinię 6 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”.

Ad 8b.

Projekt uchwały przedstawiła pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, która wyjaśniła z czego 

wynika zasadność podjęcia uchwały. Wspomniała, że dotychczas udawało się zapewnić miejsca 

w przedszkolach wszystkim dzieciom, których rodzice wyrazili zainteresowanie taką formą opieki, 

a także odniosła się do przepisów w sytuacji, gdyby nie udało się stworzyć wystarczającej liczby miejsc. 

Wspomniała również o autopoprawce zarówno w treści projektu uchwały, jak i w uzasadnieniu. 

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania, w którym członkowie Komisji wydali 

pozytywną opinię 6 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”.

Ad 9.

Przewodnicząca Żaneta Wesołowska poruszyła temat płac nauczycieli za okres strajku. Pan 

Sylwester Osiński wyjaśnił, że Miasto może działać wyłącznie w granicach prawa. W toku dyskusji 

przedstawiono informacje odnośnie do odliczeń od nienależnie naliczonego wynagrodzenia, 

wyjaśniając, w jaki sposób obyło się naliczanie pensji nauczycieli za okres strajku. Odwołano się 

podstawy odliczenia, którą były podpisane listy strajkowe. Nawiązano również do innych 

konsekwencji strajku, a także rozważano zmianę regulaminu wypłacania dodatków motywacyjnych 

lub nagród dla nauczycieli w taki sposób, by wyrównać utracone wynagrodzenie.

Ad 10.

Radna Żaneta Wesołowska, Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ, 

podziękowała uczestnikom spotkania za udział w posiedzeniu i zamknęła obrady.

Przewodnicząca
Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ

Radna Żaneta Wesołowska

Protokół sporządziła: Dorota Rdest
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